

# Cyril Tarquinio

## List of Publications by Year in descending order

Source: <https://exaly.com/author-pdf/1661156/publications.pdf>

Version: 2024-02-01

73  
papers

1,170  
citations

516215

16  
h-index

433756

31  
g-index

105  
all docs

105  
docs citations

105  
times ranked

1434  
citing authors

#	ARTICLE	IF	CITATIONS
1	The study of the group intervention containing EMDR therapy for children and mothers in the field of trauma after a mine explosion in Turkey. <i>European Journal of Trauma and Dissociation</i> , 2022, 6, 100248.	0.6	2
2	Relationship between Post-traumatic Stress Disorder and subsequent myocardial infarction: a systematic review and meta-analysis. <i>Journal of Affective Disorders</i> , 2022, 297, 525-535.	2.0	11
3	Integrative review of the recent literature on human resilience: From concepts, theories, and discussions towards a complex understanding. <i>Europe's Journal of Psychology</i> , 2022, 18, 98-119.	0.6	11
4	Quality of life at school: Between vulnerability and robustness of students. <i>Psychology in the Schools</i> , 2022, 59, 1686-1700.	1.1	2
5	Posttraumatic Stress Disorder Following Myocardial Infarction: A Systematic Review. <i>Journal of Traumatic Stress</i> , 2021, 34, 190-199.	1.0	22
6	EMDR in Telemental Health Counseling for Healthcare Workers Caring for COVID-19 Patients: A Pilot Study. <i>Issues in Mental Health Nursing</i> , 2021, 42, 3-14.	0.6	37
7	Psychological impact of the COVID-19 outbreak on students in a French region severely affected by the disease: results of the PIMS-CoV 19 study. <i>Psychiatry Research</i> , 2021, 295, 113559.	1.7	57
8	Reliability and validity study of the French-language version of the SCID-D semi-structured clinical interview for diagnosing DSM-5 and ICD-11 dissociative disorders. <i>Annales Medico-Psychologiques</i> , 2021, , .	0.2	0
9	Stress and associated factors among French university students under the COVID-19 lockdown: The results of the PIMS-CoV 19 study. <i>Journal of Affective Disorders</i> , 2021, 283, 108-114.	2.0	62
10	Le trouble dissociatif de l'identité: les mythes à l'épreuve des recherches scientifiques. <i>Annales Medico-Psychologiques</i> , 2021, 179, 374-385.	0.2	4
11	Alimentation et santé mentale: l'alimentation comme voie vers le bonheur? <i>Nutrition Clinique Et Metabolisme</i> , 2021, 35, 168-183.	0.2	4
12	Cross-cultural adaptation and validation of the French version of the credibility/expectancy questionnaire. Further insights into the measured concepts and their relationships. <i>Psychologie Francaise</i> , 2020, 65, 173-184.	0.2	6
13	Traumatismes psychiques, trouble de stress posttraumatique et syndrome coronarien aigu: une synthèse des données de la littérature. <i>European Journal of Trauma and Dissociation</i> , 2020, 4, 100123.	0.6	0
14	Intérêt et limites du concept de trouble de stress post-traumatique appliqué aux formes aiguës de cardiopathies ischémiques (infarctus du myocarde): une réflexion épistémologique. <i>Annales Medico-Psychologiques</i> , 2020, 178, 530-534.	0.2	0
15	Partner attachment and the development of traumatic and anxious-depressive symptoms among university students. <i>Sexologies</i> , 2020, 29, e19-e26.	0.5	2
16	Attachement au partenaire et développement de symptômes traumatiques et anxieux-dépressifs chez les étudiants. <i>Sexologies</i> , 2020, 29, 32-40.	0.5	1
17	Adult attachment styles, self-esteem, and quality of life in women with fibromyalgia. <i>Health Psychology Open</i> , 2020, 7, 205510292094792.	0.7	11
18	Le développement de paradigmes psycholinguistiques devient nécessaire dans l'espace de la psychotraumatologie. Analyse critique de la littérature anglophone et des premiers travaux francophones. Vers un nouveau modèle du traumatisme psychique. <i>Annales Medico-Psychologiques</i> , 2020, 178, 572-584.	0.2	0

#	ARTICLE	IF	CITATIONS
19	Chapitre 7. Éducation et santé. , 2020, , 201-235.		0
20	Analyse et comparaison de discours de patients douloureux chroniques durant une thérapie de soutien par opposition à l'utilisation de la thérapie Eye Movement Desensitization and Reprocessing (EMDR). Pratiques Psychologiques, 2019, 25, 441-451.	0.4	2
21	Impact des styles d'attachement dans le développement des symptômes traumatiques chez des femmes françaises victimes de violences sexuelles. Sexologies, 2019, 28, 25-30.	0.5	1
22	Psychological and social determinants of physical activity from diagnosis to remission among French cancer patients (PERTINENCE): protocol for a mixed-method study. BMC Public Health, 2019, 19, 1053.	1.2	2
23	Which design to evaluate complex interventions? Toward a methodological framework through a systematic review. BMC Medical Research Methodology, 2019, 19, 92.	1.4	75
24	Psychologues et psychothérapies: innovation dans la recherche académique, la formation et la consultation. Annales Medico-Psychologiques, 2019, 177, 182-190.	0.2	6
25	Immediate treatment following the November 13 attacks: Use of an EMDR emergency protocol. European Journal of Trauma and Dissociation, 2019, 3, 17-21.	0.6	9
26	Vers une nouvelle appréhension des mathématiques par traitement EMDR: actualités et perspectives. Psychologie Française, 2019, 64, 295-304.	0.2	3
27	Impact of attachment styles in the development of traumatic symptoms in French women victims of sexual violence. Sexologies, 2019, 28, e11-e15.	0.5	7
28	Chapitre 51. La prise en charge de la douleur chronique. , 2019, , 599-611.		0
29	The subjective experience of subjects diagnosed with celiac disease in adulthood. Revue Européenne De Psychologie Appliquée, 2018, 68, 35-43.	0.4	3
30	Stress post-traumatique et liens d'attachement chez l'enfant atteint du cancer: revue de littérature. Evolution Psychiatrique, 2018, 83, 235-250.	0.1	0
31	Prévalences du trouble de stress post-traumatique et du stress perçu par les gendarmes: quelle(s) corrélation(s) avec la consommation de soins?. Annales Medico-Psychologiques, 2018, 176, 732-740.	0.2	0
32	Utilisation de la thérapie Eye Movement Desensitization and Reprocessing (EMDR) pour le traitement du syndrome du sein fantôme: Étude pilote. Psychologie Française, 2017, 62, 107-119.	0.2	3
33	Discussion autour du traumatisme complexe: Émergence du concept, Étiologie et critères diagnostiques. Sexologies, 2017, 26, 79-86.	0.5	9
34	Utilisation de la thérapie EMDR "Eye Movement Desensitization and Reprocessing" dans le cadre de la douleur chronique: Études de cas. Douleurs, 2017, 18, 24-33.	0.0	2
35	Trauma et culture: influence des facteurs culturels dans la rencontre traumatique et perspectives psychothérapeutiques. European Journal of Trauma and Dissociation, 2017, 1, 121-129.	0.6	7
36	Cancer du sein en ligne: effets de l'utilisation des technologies de l'information et de la communication. Annales Medico-Psychologiques, 2017, 175, 871-876.	0.2	0

#	ARTICLE	IF	CITATIONS
37	Les conséquences psychosexuelles et leurs traitements dans le champ du cancer: une revue systématique des interventions psychothérapeutiques. <i>Sexologies</i> , 2017, 26, 87-95.	0.5	6
38	Le Centre Pierre-Janet, un nouveau lieu dédié à la recherche et à la formation. <i>Le Journal Des Psychologues</i> , 2017, n° 349, 61-67.	0.0	1
39	Chapitre 51. La prise en charge de la douleur chronique. , 2017, , 599-611.		0
40	Early Psychological Preventive Intervention For Workplace Violence: A Randomized Controlled Explorative and Comparative Study Between EMDR-Recent Event and Critical Incident Stress Debriefing. <i>Issues in Mental Health Nursing</i> , 2016, 37, 787-799.	0.6	36
41	Utilisation de la thérapie EMDR - Eye Movement Desensitization and Reprocessing - dans le cadre de la douleur chronique: Étude pilote. <i>Pratiques Psychologiques</i> , 2016, 22, 17-29.	0.4	11
42	L'EMDR " Eye movement desensitization and reprocessing " au service de la thérapie systématique. <i>Cahiers Critiques De Therapie Familiale Et De Pratiques De Reseaux</i> , 2015, n°55, 59-90.	0.0	3
43	Evaluating complex interventions: Perspectives and issues for health behaviour change interventions. <i>Psychology and Health</i> , 2015, 30, 35-51.	1.2	52
44	Using eye movement desensitization and reprocessing (EMDR) as a treatment for phantom breast syndrome: Case study. <i>Sexologies</i> , 2015, 24, e29-e36.	0.5	8
45	Utilisation de la thérapie EMDR " Eye movement desensitization and reprocessing " pour le traitement du syndrome du sein fantôme: Étude de cas. <i>Sexologies</i> , 2015, 24, 56-64.	0.5	7
46	Chronic Pain and PTSD: Evolving Views on Their Comorbidity. <i>Perspectives in Psychiatric Care</i> , 2015, 51, 295-304.	0.9	98
47	Treating Chronic Pain with CBT after a Stomach Cancer: What Strategies Can Be Used?. <i>Pain Medicine</i> , 2014, 15, 339-340.	0.9	0
48	Adherence to oral antineoplastic agents by cancer patients: definition and literature review. <i>European Journal of Cancer Care</i> , 2014, 23, 22-35.	0.7	91
49	Chapitre 5. Les apports des psychothérapies dans la santé et la maladie. , 2014, , 109-148.		0
50	Chapitre 7. L'observance thérapeutique. , 2014, , 163-187.		0
51	Benefits of Immediate EMDR vs. Eclectic Therapy Intervention for Victims of Physical Violence and Accidents at the Workplace: A Pilot Study. <i>Issues in Mental Health Nursing</i> , 2013, 34, 425-434.	0.6	11
52	Une analyse des effets de la Mindfulness-Based Cognitive Therapy (MBCT) du champ princeps de la dépression à une pluralité de troubles psychiques: une revue de la littérature. <i>Evolution Psychiatrique</i> , 2012, 77, 469-490.	0.1	4
53	Intégrité de la psychothérapie " Eye movement desensitization reprocessing " dans le cadre de la prise en charge de femmes victimes de viols conjugaux. <i>Sexologies</i> , 2012, 21, 92-99.	0.5	1
54	Benefits of " eye movement desensitization and reprocessing " psychotherapy in the treatment of female victims of intimate partner rape. <i>Sexologies</i> , 2012, 21, 60-67.	0.5	7

#	ARTICLE	IF	CITATIONS
55	Effets de l'approche de réduction du stress Mindfulness Based Stress Reduction (MBSR) sur la santé psychique (stress, anxiété, dépression) et le mode de coping chez des patients diabétiques: une étude pilote contrôlée et randomisée. Annales Medico-Psychologiques, 2012, 170, 312-317.		14
56	Eye movement desensitization and reprocessing (EMDR) therapy in the treatment of victims of domestic violence: A pilot study. Revue Europeenne De Psychologie Appliquee, 2012, 62, 205-212.	0.4	13
57	Early treatment of rape victims: Presentation of an emergency EMDR protocol. Sexologies, 2012, 21, 113-121.	0.5	18
58	Prise en charge précoce de victimes de viols et présentation d'un protocole d'urgence de thérapie EMDR. Sexologies, 2012, 21, 147-156.	0.5	7
59	Stress post-traumatique et altération des schémas cognitifs: cas de la victimation à l'école. Evolution Psychiatrique, 2012, 77, 1-14.	0.1	11
60	Violences conjugales et psychothérapie Eye Movement Desensitization Reprocessing (EMDR): Études de cas. Evolution Psychiatrique, 2012, 77, 97-108.	0.1	4
61	Expression of self-concept and adjustment against repeated aggressions: the case of a longitudinal study on school bullying. European Journal of Psychology of Education, 2010, 25, 105-123.	1.3	29
62	Impact de l'approche thérapeutique de pleine conscience mindfulness-based stress reduction (MBSR) sur la santé psychique (stress, anxiété, dépression) chez des étudiants: une étude pilote contrôlée et randomisée. Journal De Thérapie Comportementale Et Cognitive, 2010, 20, 11-15.		12
63	Application de l'EMDR au deuil traumatique après une collision de train. Evolution Psychiatrique, 2009, 74, 567-580.	0.1	9
64	La méditation comme outil psychothérapeutique complémentaire: une revue de question. Journal De Thérapie Comportementale Et Cognitive, 2009, 19, 120-135.	0.2	11
65	Évaluation à long terme de l'impact psychologique et social des affaissements miniers d'Auboué sur les sinistrés ou populations d'origine. Pratiques Psychologiques, 2008, 14, 491-504.	0.4	4
66	Les violences et agressions physiques au travail : analyse de la littérature. Revue Europeenne De Psychologie Appliquee, 2007, 57, 237-255.	0.4	21
67	Psychosocial predictors of medication adherence among persons living with HIV. International Journal of Behavioral Medicine, 2007, 14, 141-150.	0.8	55
68	Bullying among students and its consequences on health. European Journal of Psychology of Education, 2006, 21, 183-208.	1.3	114
69	Effects of the self-schema on perception of space at work. Journal of Environmental Psychology, 2004, 24, 131-140.	2.3	31
70	Scholastic achievement, academic self-schemata, and normative clear-sightedness. European Journal of Psychology of Education, 2001, 16, 117-129.	1.3	1
71	The self-schema and addictive behaviors: Studies of alcoholic patients. Swiss Journal of Psychology, 2001, 60, 73-81.	0.9	7
72	Therapeutic compliance methodologies in HIV-infection treatment: A comparative study. Swiss Journal of Psychology, 2001, 60, 136-160.	0.9	5

#	ARTICLE	IF	CITATIONS
73	Adaptation et validation française de l'échelle Job Demands-Resources (JD-R) en contexte scolaire. Canadian Journal of Education, 0, , 184-226.	0.3	2